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          Čj. 47368/2023-UVCR-2 
 

Z Á P I S 

z jednání Výboru pro Evropskou unii 

Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

dne 20. listopadu 2023 od 13:00 

Úřad vlády České republiky 

Přítomni: 
 
Členky/členové za neziskový sektor a akademickou sféru: E. Čech Valentová, J. Doubnerová, 
R. Haken, E. Jevičová, J. Kulich, O. Marek, J. Miléřová, O. Pašek, S. Pýchová, M. Sýkorová, P. Tran-
tina, L. Vonka Černá 

Členky/členové za státní správu: M. Chládek, I. Kocian, P. Košťálová, A. Kramlová, M. Kupsa, 
H. Petroková 

Stálí hosté/hostky: P. Nováková Sádková (pověřena za T. Kažmierského)  

Hosté/hostky: V. Klusák, I. Kuchyňková, M. Mojžíš, Š. Pech, J. Opičková, K. Šimáčková Laurenčí-
ková, I. Tvrdoňová 

Omluveni: Y. Gaillyová, M. Gassenbauerová, G. Hrabaňová, T. Kažmierski, D. Póč 

Oddělení sekretariátu Rady vlády pro nestátní neziskové organizace: H. Fungačová, P. Mička 

Jednání Výboru pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále také „VEU“, 
„RVNNO“ a „NNO“) řídila předsedkyně VEU S. Pýchová. Jednání VEU proběhlo hybridní formou. 
 
Program jednání: 

1) Zahájení jednání a schválení programu 

2) Kontrola úkolů z posledního jednání Výboru pro EU (4. září 2023)  

3) Zpráva o právním státu 

4) Rozsudek D. H. k romské segregaci ve školství 

5) Agendy EU 
a.     Resortní koordinační skupiny 
b.     Evropský semestr a zapojení VEU do řešení agendy EU na Úřadu vlády 

6) Aktuální informace z Pracovní skupiny pro politiku soudržnosti po roce 2027 (PS Koheze 
28+) a Rady pro fondy EU na pracovní úrovni (P-Rada) 

7) Podpora participace na Slovensku 

8) Projektové záměry z Operačního programu Technická pomoc (OP TP) 
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9) Setkání zástupců RVNNO v platformách fondů EU a dalších tělesech a nominace do pra-
covního týmu IROP 

10) Monitorovací zpráva Strategie spolupráce veřejné správy s NNO na léta 2021 až 2030 

11) Různé 

Průběh jednání: 

1) Zahájení jednání a schválení programu 

Jednání VEU zahájila jeho předsedkyně S. Pýchová, která přivítala členy/-ky (dále pouze „členy“) 
a hosty/-ky (dále pouze „hosty“) a seznámila přítomné s programem jednání. J. Miléřová navrhla 
zařadit s ohledem na účast I. Kuchyňkové také informace k tématu spolufinancování, které bylo ře-
šeno na předchozích jednáních. S ohledem na časové možnosti zmocněnkyně vlády pro lidská 
práva a hostů z ÚV ČR došlo ke změně pořadí projednávání některých bodů. 

VEU má 23 členů, přítomno je 18 členů (od 2. bodu 19 členů) a výbor je usnášeníschopný. 

Program jednání byl jednomyslně schválen.  

2) Kontrola úkolů z posledního jednání Výboru pro EU (4. září 2023) 

H. Fungačová provedla kontrolu úkolů. K některým úkolům proběhla diskuse. 

Oddělení sekretariátu RVNNO  
1. bude v tématu realokace ESF+ spolupracovat s I. Kuchyňkovou, která sekretariátu po-

skytne potřebná data a podklady. V návaznosti na usnesení Rady vlády pro NNO ze 
dne 15. května a v případě potřeby sekretariát zprostředkuje meziresortní jednání 
s MPSV, MŠMT, MMR, případně MF, na němž by se připravily podklady pro případné 
jednání vlády. A zároveň ve spolupráci s I. Kuchyňkovou bude sledovat téma spolufi-
nancování, resp. potencionální změnu pravidel spolufinancování úkol byl splněn, na za-
sedání RVNNO dne 25. září byl přítomen M. Pastucha - ředitel dobrou EU fondů Ministerstva 
dopravy (dále jen „MD“), který uvedl, že prostředky přesunuté z ESF+ byly dány k dispozici 
větším městům, která mají drážní dopravu (na tramvajové a trolejbusové tratě). Finanční 
alokace, kterou města obdržela, bude využita na již připravené projekty. Dle pohledu MD zde 
není prostor pro přesun finančních prostředků zpět do ESF+. Nicméně rozhodnutí je na před-
sedovi vlády. Co se týče spolufinancování, pro výzvy MPSV je na příští rok plánováno spo-
lufinancování ve výši 5 %. Dle I. Kuchyňkové došlo k identifikaci výzev, pro které je vhodné 
nulové spolufinancování (bezdomovectví, chudé rodiny, vyloučené lokality apod.) a v této 
věci bude probíhat další vyjednávání. Aktuálně se také řeší vnitřní realokace nedočerpaných 
prostředků z Úřadu práce. Dále byl k odpovědi opětovně osloven předseda vlády. 

2. jménem zmocněnkyně vlády osloví kabinet ministra pro evropské záležitosti s žádostí 
o podrobnější informace o změnách v aktualizaci NPO a plánovaných zdrojích, které 
mají pokrýt vyčleněné aktivity (viz usnesení vlády ze dne 23. srpna 2023) – úkol byl 
splněn, na zasedání RVNNO byl úkol drobně modifikován a došlo k oslovení jednotlivých 
resortů (MPO, MPSV, MŠMT, MZD, MŽP) s termínem pro odpovědi do 10. listopadu. Do 
dnešního dne zaslalo své odpovědi MPO, MŠMT, MZD, MŽP – témata zůstávají prioritou 
a shání na ně prostředky (např. využití Modernizačního fondu). J. Miléřová potvrdila, že do-
tazy také vznesla na jednání Výboru NPO pro transparentnost. I. Kuchyňková doplnila infor-
mace o plánované výzvě NPO, která cílí pouze na střešní organizace a o jejím podnětu pro 
rozšíření skupiny oprávněných žadatelů. 

3. osloví zástupce RVNNO ve Výboru NPO a Podvýboru NPO pro transparentnost ve věci 
přijatého usnesení – úkol byl splněn, všichni zástupci byli osloveni dne 12. září. 

4. informuje MMR o obsazení PS Koheze 28+ zástupci RVNNO – úkol byl splněn, dopis byl 
vypraven dne 13. září. 
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5. znovu otevře výzvu do pracovního týmu „Zelená infrastruktura“ a „eGovernment a ky-
bernetická bezpečnost“ a osloví doporučené kandidáty – úkol byl splněn, průběžná vý-
zva byla vyhlášena dne 14. září. Do PT eGovernment se přihlásily 2 kandidátky, více viz bod 
9 dnešního jednání. 

6. Informuje řídící orgán, že aktuálně není RVNNO schopna personálně obsadit Tematic-
kou pracovní skupinu OP ŽP 2021–2027 pro SC 1.4 - Podpora přístupu k vodě a udrži-
telného hospodaření s vodou - úkol byl splněn dne 20. listopadu. 

7. osloví členy RVNNO za neziskový sektor a zástupce RVNNO v platformách fondů EU 
a NPO s možností obsadit pozici člena OS JNR. V případě nezájmu bude vyhlášena 
otevřená výzva – úkol byl splněn, členové a zástupci osloveni dne 14. září s termínem pro 
přihlášení do 21. září. Do termínu vyjádřila zájem členka RVNNO I. Kuchyňková a zástup-
kyně RVNNO v PT Vzdělávací infrastruktura IROP E. Arnošt. Vzhledem k tomu, že členem 
OS JNR byl předtím přímo člen RVNNO, byla MMR navržena na členku I. Kuchyňková, ak-
tuální členka RVNNO (je připravena spolupracovat E. Arnošt). Pozice náhradnice stejně jako 
u P-Rady byla svěřena zástupkyni sekretariátu RVNNO. 

8. pro bližší specifikaci OS JNR osloví zástupce MMR Viktora Jaroše – úkol byl splněn, 
MMR poskytlo bližší specifikaci dne 14. září. 

9. vyhlásí stálou výzvu k obsazení doposud neobsazených pozic v platformách fondů EU 
a podvýborů NPO - úkol byl splněn současně při plnění úkolu č. 5.  

10. iniciuje diskusi se zástupci RVNNO v OPZ+ ohledně jejich zapojení v monitorovacím 
výboru, aby nedocházelo k duplicitám – úkol trvá. 

11. předloží projektový záměr OP TP v rámci ÚV ČR ke schválení – úkol byl splněn, více viz 
bod 8 dnešního jednání. 

12. Informuje MPO o stažení kandidatury 1 zástupkyně do podvýboru NPO – úkol byl spl-
něn, MPO informováno dne 11. září. 

13. nasdílí se členy VEU zápis z jednání k resortním koordinačním skupinám a evrop-
skému semestru – úkol byl splněn, zápis z červencové schůzky byl nasdílen dne 4. října. 

14. ve spolupráci s předsedkyní VEU pozve na další jednání E. Horelovou – úkol byl splněn, 
dne 6. listopadu proběhla krátká schůzka k agendě VEU RVNNO. 

15. na další jednání VEU zašle pozvánku a link pro připojení I. Tvrdoňové ze SEZ – úkol byl 
splněn. 

16. nastaví komunikační kanály se zástupci NNO a s kolegy z ÚV ČR pro přenos informací 
z monitorovacích výborů do VEU, resp. RVNNO – úkol byl splněn. Dalšího prohlubování 
a rozšiřování vzájemných kontaktů bude uskutečněno v rámci projektu OP TP. 
 

P. Trantina 
17. zkoordinuje agendu zapojení VEU do Evropského semestru, a to ve spolupráci s čes-

kou zástupkyní v EHSV Z. Brzobohatou a V. Klusákem z ÚV ČR – úkol byl splněn čás-
tečně. Členové VEU RVNNO byli pozváni na kulatý stůl SEZ k přípravě Zprávy o realizaci 
Národního programu reforem ČR 2023 dne 7. listopadu. Více viz bod 5 dnešního jednání. 
Nadále je plánována koordinace se Z. Brzobohatou. 
 

M. Chládek 
18. zprostředkuje I. Kuchyňkové data k ilustraci socioekonomické situace ČR – úkol byl 

splněn dne 7. září. 

 
Y. Gaillyová a J. Miléřová  

19. zprostředkují informace o otevření výzvě do IROP potencionálním kandidátům – úkol 
byl splněn. 
 

P. Košťálová 
20. zajistí, aby VEU byla zaslána pozvánka na podzimní kulatý stůl k přípravě Zprávy o re-

alizaci Národního programu reforem ČR 2023 – úkol byl splněn. 
21. poskytne VEU pracovní verzi Zprávy o realizaci Národního programu reforem k připo-

mínkování – úkol byl splněn.  

https://vlada.gov.cz/cz/ppov/rnno/aktuality/prubezna-vyzva-k-podavani-prihlasek-na-cleny-a-nahradniky-z-neziskoveho-sektoru-do-2-pracovnich-tymu-irop-a-dalsich-teles-208252/
https://vlada.gov.cz/cz/ppov/rnno/aktuality/prubezna-vyzva-k-podavani-prihlasek-na-cleny-a-nahradniky-z-neziskoveho-sektoru-do-2-pracovnich-tymu-irop-a-dalsich-teles-208252/
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22.  do konce letošního roku nasdílí Roční analýzu udržitelného růstu (ASGS) s výzvou 
pro zaslání stanovisek NNO, která budou promítnuta do rámcové pozice vlády k ASGS 
– úkol bude splněn v nejbližších dnech. 

23. v případě přípravy materiálu Národní program reforem zprostředkuje zapojení NNO do 
jeho přípravy – úkol trvá. 

 
H. Petroková 

24. dopracuje příklady dobré praxe spolupráce MPSV se zástupci NNO v platformách 
a NPO o informace jakým způsobem dochází k propojení platforem EU a NPO, tj. jakým 
způsobem jsou NNO také zvány ke spolupráci v rámci NPO stejně jako u platforem – 
vzhledem k neaktivitě je navrhováno po domluvě s H. Petrokovou tento úkol zrušit. 

 
Členové VEU 

25. poskytnou Oddělení sekretariátu RVNNO v případě potřeby součinnost při formulaci 
přehledu možných postupů narovnání podmínek při vypisování výzev v rámci NPO – 
úkol byl přenesen na Výbor pro legislativu a financování RVNNO. 

26. jmenovitě S. Pýchová, L. Vonka Černá, O. Marek, M. Sýkorová a členka RVNNO J. Mi-
léřová se budou podílet na zpracování „Manuálu pro zástupce RVNNO v platformách“, 
který bude následně zveřejněn při vyhlašování výzev – úkol je plněn. Připomínky k první 
verzi byly zapracovány a materiál byl prezentován dne 16. října na jednání zástupců platfo-
rem. Další práce na manuálu proběhnou v rámci projektu OP TP. 

27. zapojí se do hodnocení Evropského semestru, které provádí EHSV – úkol trvá. 
 
Zástupci RVNNO ve Výboru NPO a Podvýboru NPO pro transparentnost 

28. projednají nedostatečnou komunikaci změn v Aktualizaci NPO – úkol byl splněn. Pod-
něty byly diskutovány jak na Výboru NPO tak Podvýboru pro transparentnost.  

 
S. Pýchová doplnila informace o průběhu kulatého stolu k přípravě Zprávy o realizaci Národního 

programu reforem ČR 2023, který pořádala Sekce pro evropské záležitosti ÚV ČR. Akce se kromě 

předsedkyně VEU účastnili i další členové VEU (E. Čech Valentová, L. Vonka Černá a D. Póč). 

Podkladem byla zpráva, která byla rozeslána členům VEU k připomínkám. S. Pýchová vznesla dva 

body – v sekci vzdělávání navrhla zmínit rozsudek D. H. a dále uvedla drobnou připomínku ke zprávě 

k rovnosti žen a mužů.  

V. Klusák /vedoucí Oddělení hospodářských politik EU, Odbor věcných politik EU ÚV ČR/ potvrdil, 

že VEU byl zapojen stejně jako sociální a hospodářští partneři, písemné připomínky obdrženy od 

VEU nebyly, ústní připomínky ze 7. listopadu byly předány gestorům k zapracování a jejich vypořá-

dání připomínek bude zasláno sekretariátu RVNNO. Zpráva bude dále předkládána Výboru pro EU 

na vládní úrovni ke schválení. Co se týče evropského semestru, platí, že VEU bude stejně jako 

sociální a hospodářští partneři zapojen do tzv. podzimního balíčku, který bude vydán EK v těchto 

dnech. Jeho klíčovou součástí je Roční analýza udržitelného růstu (ASGS) na příští rok a další do-

provodné dokumenty. Balíček bude nasdílen prostřednictvím sekretariátu RVNNO k připomínkám. 

ČR bude k balíčku připravovat rámcovou pozici, která bude následně prezentována ve Výboru pro 

záležitosti EU Senátu a ve Výboru pro evropské záležitosti Poslanecké sněmovny. 

3) Zpráva o právním státu 

Š. Pech /ředitel Odboru evropské institucionální a právní podpory ÚV ČR/ představil, jak funguje 
cyklus Zprávy o právním státu (dále také „RoL“). V minulé, týdnu se začalo pracovat na pátém vydání 
tohoto monitoringu, který každoročně obsahuje, jak obecnou část sledující celoevropský vývoj, tak 
sedmadvacet národních kapitol, které jsou specifické k jednotlivým členským státům včetně ČR. RoL 
byla navržena jako doplňující mechanismus pro monitoring, respektive vymáhání právního státu 
snažící se proniknout do vlády práva v každém členském státě bez jakýkoliv rozdílů a identifikovat, 
co je možné zlepšit. Každá národní kapitola je členěna do 4 pilířů: soudnictví; protikorupční rámec; 
média; další institucionální otázky. Zpráva kombinuje množství hodnověrných zdrojů včetně zá-
stupců státní administrativy, vnitrostátních institucí a soudů, ale i neziskového sektoru a dalších ne-
závislých monitoringů. V listopadu každého roku EK zasílá členským státům dotazník se žádostí 
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o příspěvek. V ČR koordinaci vstupů zajišťuje Odbor evropské institucionální a právní podpory ÚV 
ČR s tím, že gesce za jednotlivé otázky je rozdělena mezi odbory ÚV ČR a jednotlivá ministerstva 
a další veřejnoprávní subjekty. EK souběžně přijímá vstupy samostatně od široké veřejnosti a nezi-
skového sektoru a sbírá data i z aktivit jiných organizací a veřejně dostupných zdrojů. Pro letošní 
ročník byly spuštěny vstupy na webových stránkách EK. Na jaře poté probíhá virtuální návštěva tzv. 
Country Visit, konzultováno je široké spektrum subjektů, ÚV ČR však koordinuje Country Visit jen 
směrem ke státní správě a EK si další aktéry včetně NNO koordinuje sama. EK získané informace 
porovnává s daty tak, aby RoL byla pokud možná co nejvíce kredibilní (obsažené informace potvr-
zeny alespoň ze 2 zdrojů). Třetí fáze cyklu RoL většinou probíhá v květnu či červnu, kdy členské 
státy obdrží draft zprávy k úpravám skutkového stavu (aktualizaci) a v červenci dochází k jejímu 
zveřejnění včetně doporučení. Příští rok je rokem změny institucionálního cyklu, což může způsobit 
změnu harmonogramu RoL (možné zveřejnění v 2. polovině června). Poté dochází k fázi implemen-
tace a komunikaci s EK o tom, jak gesční resorty doporučení vnímají. Zpráva o právním státu je také 
bodem jednání evropských výborů Poslanecké sněmovny i Senátu, které k tomu přijímají usnesení. 

I. Tvrdoňová /vedoucí právně-analytického oddělení, Odbor evropské institucionální a právní pod-

pory ÚV ČR/ se vyjádřila k otázce, zda se očekává, že se do formulace vstupů pro RoL zapojí i RV-

NNO a její pracovní orgány. Jako vhodné se dle jejího názoru jeví, pokud by vstupy za státní sektor 

tematicky protkávaly se vstupy ostatních zdrojů (včetně např. návrhů kroků/řešení). Nicméně meto-

dicky není správné, aby se některé zdroje vyskytovaly v obou liniích konzultací. 

P. Trantina zmínil zprávu EHSV, které vedle EK provádí vlastní konzultace. Nicméně dle I. Tvrdo-

ňové EK kromě konzultací pracuje také s dalšími zdroji, ty však mají společné to, že se jedná o pra-

videlné monitoringy ve všech členských státech (pokud prováděny monitoringy postupně, vyvstává 

problém se srovnatelností dat). 

J. Miléřová uvedla, že Glopolis od počátku koordinuje vstupy za neziskový sektor a nabídla NNO 

možnost se na formulaci vstupů podílet. I. Kuchyňková doplnila, že sumarizuje vstupy na půdě Ev-

ropské sítě proti chudobě. 

Na dotaz J. Miléřové k implementaci I. Tvrdoňová uvedla, že většina doporučení je legislativní po-

vahy a ÚV ČR je v kontaktu s příslušnými gestory ihned po vydání RoL. 

4) Rozsudek D.H. k romské segregaci ve školství 

S. Pýchová přivítala zmocněnkyni vlády pro lidská práva K. L. Šimáčkovou a uvedla stručné infor-
mace k tomuto tématu. Rozsudek Evropského soudu pro lidská práva D. H. a ostatní proti České 
republice – diskriminace romských dětí v přístupu ke vzdělání je z roku 2007, nyní jsou aktuální data 
od PAQ a STEM. Přehled dosavadních kroků je uveden na webových stránkách Ministerstva spra-
vedlnosti. V říjnu 2023 proběhla výroční konference k rozsudku D. H. za účasti zástupců EK a dle 
jejího názoru může mít rozsudek dopady na čerpání fondů EU v ČR. 

K. Š. Laurenčíková uvedla, že ČR není dlouhodobě schopná si efektivně poradit s problémem se-
gregace romských dětí ve vzdělávání, byť do této oblasti mířila řada finančních prostředků, avšak 
s malým efektem. Na ÚV ČR proto vznikl mezioborový expertní tým, který připravuje návrhy opat-
ření, která by k desegregaci měla vést a která by zahrnovala všechny důležité segmenty (školství, 
sociální, zdravotní). Balíček opatření, který by měl být zpracován do konce roku, bude hovořit 
i o podpoře bydlení, práci s daty a monitoringu situace napříč regiony ČR. Poté bude předložen 
vládě. Z jednání s EK vyplynulo, že EK má enormní zájem na realizaci navržených opatření a pro-
mítnutí do zacílení výzev EU fondů (školských, sociálních aj.). Dle K. Š. Laurenčíkové je problémem 
ČR nízká míra koordinace jednotlivých týmů, které fondy EU na jednotlivých resortech spravují. Ze 
zahraniční zkušenosti se jeví jako klíčový právě koordinovaný přístup. Na závěr požádala VEU 
o podporu koordinované synergické spolupráce resortů v této věci. 

S. Pýchová doplnila, že z výzkumu PAQ a STEM vyplynulo, že ve 30 školách se vzdělává více než 
75 % romských žáků a data se přes investice nezlepšují, viz příloha č. 1. Dále představila návrh 
usnesení a otevřela diskusi.  

https://commission.europa.eu/strategy-and-policy/policies/justice-and-fundamental-rights/upholding-rule-law/rule-law/rule-law-mechanism/2024-rule-law-report_en
https://www.eesc.europa.eu/en/sections-other-bodies/other/group-fundamental-rights-and-rule-law/frrl-trends-eu-member-states/report-country-visit-czech-republic-30-september-1-october-2021
https://www.justice.cz/web/msp/vykon-rozsudku-evropskeho-soudu-pro-lidska-prava-podrobnosti
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P. Nováková Sádková uvedla, že energetická chudoba se bude čím dál více řešit i na MŽP v rámci 
Sociálního klimatického fondu, vhodné by proto bylo zahrnout i MŽP. H. Petroková požádala o infor-
mace ke složení skupiny k desegregaci, vyslovila se pro hledání systémového řešení (po skončení 
podpory z fondů EU) a uvedla, že by bylo vhodné nejprve znát navrhovaná opatření a poté řešit 
alokace. Dále doplnila, že koordinace s MŠMT probíhá. To potvrdila i A. Kramlová a doplnila, že 
MŠMT sleduje dopad výzev a projektů (v rámci OP JAK cíl 2.4.). 

Na základě další diskuse bylo dohodnuto, že návrh usnesení bude rozeslán členům VEU k úpravám 
a téma bude zařazeno buď na další jednání VEU či na zasedání RVNNO. Pozváni k tématu mohou 
být i hosté. 

5) Agendy EU 
   

a. Resortní koordinační skupiny 

P. Trantina krátce informoval o tématu zapojení NNO do fungování resortních koordinačních skupin 

(RKS) a dalších agend EU. V této věci byly resorty osloveny Sekcí pro evropské záležitosti ÚV ČR. 

Implicitně či explicitně umožňuje spolupráci s NNO 18 z 21 RKS. Resorty se však liší v tom, koho 

považují za NNO. Během předsednictví byla spolupráce intenzivnější. Nyní je plánováno oslovit 

NNO, které byly zmíněny v přehledech od resortů s dotazy ohledně jejich spolupráce v rámci RKS. 

b. Evropský semestr a zapojení VEU do řešení agendy EU na Úřadu vlády 

Kulatý stůl k přípravě Zprávy o realizaci Národního programu reforem ČR 2023 dne 7. listopadu byl 

zmíněn v bodu 2 dnešního programu. 

6) Aktuální informace z Pracovní skupiny pro politiku soudržnosti po roce 2027 (PS Kohe-
ze 28+) a Rady pro fondy EU na pracovní úrovni (P-Rada) 

S. Pýchová krátce informovala o jednání P- Rady, které se konalo dne 13. listopadu 2023. To se 

věnovalo zejména „Zprávě o rizicích a opatřeních implementace fondů EU k datu 30. září 2023“, 

kterou členové VEU obdrželi k připomínkám. Ke Zprávě byla vznesena 1 připomínka týkající se rizika 

možného pozastavení čerpání EU fondů z důvodu nedostatečného naplňování rozsudku D. H. Při-

pomínky MMR_NOK akceptována nebyla. 

K PS Koheze 28+ S. Pýchová uvedla, že další jednání této skupiny je plánováno na 7. prosince 

a požádala o součinnost členy VEU zejména z řad neziskového sektoru a zaslání vstupů k dotaz-

níku, který byl zaslán již jako podklad k dnešnímu jednání. Vstupy mohou být také využitelné na 

kulatém stole MMR zaměřeném na budoucnost využití prostředků z evropských fondů po roce 2027, 

který se uskuteční 11. prosince 2023 (a ze kterého bude pořízen záznam). Cílem je společně s part-

nery zahájit otevřenou debatu o nutné proměně způsobu využívání evropských fondů po roce 2027.  

7) Podpora participace na Slovensku 

Miroslav Mojžiš /odborný garant z Úradu splnomocnenca vlády pre rozvoj občianskej spoločnosti/ 

prezentoval projekty „Partnerstvo“. Na počátku si kladly otázky, jak zkonsolidovat neziskový sektor 

a dát dohromady lidi, kteří se fondům EU věnují a zajistit jim základní prostor pro participaci. Ta 

začala prostřednictvím monitorovacích výborů. Prvořadým cílem byla legitimita, tj. snaha najít sys-

tém nominace do monitorovacích výborů akceptovatelný pro stát. Tyto snahy započaly již v progra-

movacím období 2014-2020 a postupně se došlo k závěru, že nestačí zástupce neziskového sektoru 

zabezpečit pouze finančně ale také jim poskytnout určitou HR podporu pro výběr kandidátů a také 

podmínky pro koordinaci a síťování, což nese finanční náklady nejen na straně neziskového sektoru 

ale také státu. Koordinace a podpora ze strany státu se ukázala jako klíčová. Pilotní implementace 

tohoto systémy byla realizována z Operačního programu Technická pomoc a byla poměrně dlouhá, 

jelikož bylo potřeba na resortech učinit základní osvětu o prostředí neziskových organizací. V roce 

2017 se podařilo spustit sérii projektů, které jsou prvním případem poskytnutí finanční podpory z to-

hoto programu nestátním aktérům. Došlo k refundaci výdajů zástupců občanské společnosti v mo-

nitorovacích výborech a úřad je začal koordinovat. Díky projektům úřad mohl také realizovat první 

https://www.mzp.cz/cz/socialni_klimaticky_fond
https://www.dotaceeu.cz/cs/evropske-fondy-v-cr/novinky/konference
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průzkumy, analýzy a mezisektorové workshopy (zapojit NNO již od počátku nikoliv až, pokud vy-

vstane problém). Nicméně v tomto ohledu se dle M. Mojžíše jedná o dlouhodobý proces, který je do 

určité míry negativně ovlivněn vysokou fluktuací úředníků. Pro programové období 2021-2027 si již 

úřad mohl určit, jak má vypadat systém pro zajištění partnerství a stanovil kompetence a úkoly pro 

jednotlivé veřejné instituce. Materiál „Systém riadenia spolupráce a partnerstva so zástupcami obči-

anskej spoločnosti pri príprave, implementácii a monitorovaní fondov EÚ v programovom období 

2021 – 2027“ byl schválen usnesením vlády SR v září 2023. Detailně viz příloha č. 2. Zmíněna byla 

také otázka střetu zájmu, kdy je nastaven takový mechanismus, aby organizace, které se podílejí 

na definování výzev nebyly vyloučeny z následného čerpání.  

J. Miléřová ocenila projekt jako skvělou inspiraci pro ČR včetně Analýzy socioekonomického prínosu 

neziskového sektora a stavu a trendov rozvoja občianskej spoločnosti. 

8) Projektové záměry z Operačního programu Technická pomoc (OP TP) 

P. Mička uvedl, že oba projekty byly představeny na MMR-NOK, kde zazněla principiální podpora, 

definovány byly doporučení, jak projektové záměry upravit. K zahájení projektů dojde od 1. ledna 

2024. J. Miléřová doplnila, že projekt Glopolisu se soustředí zejména na komunikaci a rozvoj spolu-

práce a kapacit dovnitř neziskového sektoru a je postaven na 3 pilířích (budování kapacit zástupců 

NNO v monitorovacích výborech; koordinační podpora, výměna informací a sběr zpětné vazby; vy-

hodnocení a sestavení doporučení). Na závěr J. Miléřová doplnila, že přesto, že jsou projekty výji-

mečné, tak svým objemem financí zdaleka nedosahují projektů na Slovensku.  

S. Pýchová doplnila, že je nutné téma zapojení neziskového sektoru do přípravy koheze 28+ řešit 

v rámci výše zmíněných projektů. R. Haken vyjádřil přesvědčení, že na rozdíl od Slovenska ČR chybí 

komplexní systematický přístup k participaci v celé ČR s adekvátním rozpočtem. 

9) Setkání zástupců RVNNO v platformách fondů EU a dalších tělesech a nominace do pra-
covního týmu IROP 

S. Pýchová uvedla, že dne 16. října se uskutečnil jednání zástupců RVNNO v platformách operač-

ních programů fondů EU a v dalších tělesech. V budoucnu by měla proběhnout diskuse o neaktiv-

ních zástupcích RVNNO. 

Dále S. Pýchová shrnula 2 přijaté nominace do pracovního týmu IROP „eGovernment a kybernetická 

bezpečnost“. Dokumenty ke kandidaturám byly zaslány v podkladech k jednání. Na doporučení VEU 

byla oslovena Ing. Radka Bystřická ředitelka Sdružení VIA, z. ú. Další kandidátkou je Mgr. Hana 

Vodrážková - ředitelka RADKA z. s., aktuálně zástupkyně RVNNO na pozici člena ve 2 tematických 

skupinách Digitalizace a Školství Operačního programu Spravedlivá transformace 2021-2027. 

V rámci diskuse J. Miléřová podpořila kandidaturu R. Bystřické.  

Usnesení: VEU navrhuje k nominaci na pozici členky pracovního týmu eGovernment a kyber-
netická bezpečnost Integrovaného regionálního programu 2021-2027 (IROP) zastupující RV-
NNO Radku Bystřickou a na pozici náhradnice do toho pracovního týmu Hanu Vodrážkovou. 

PRO Zdržel se PROTI 

15 1 0 

10) Monitorovací zpráva Strategie spolupráce veřejné správy s NNO na léta 2021 až 2030 

H. Fungačová referovala o Monitorovací zprávě Strategie na léta 2021-2030, která navazuje na mo-

nitorovací zprávu z roku 2021. Tato se věnuje roku 2022, občas s přesahem do 2023. Zpracována 

byla na základě podkladů od resortů a jejich následným oslovením k doplnění a kontrole textu. Do-

končena byla na podzim 2023. Předložena byla kromě VEU i Výboru pro legislativu a financování. 

V prosinci by se k ní měla vyjádřit RVNNO. Monitorovací zpráva za rok 2023 bude zpracována na 

https://rokovania.gov.sk/RVL/Material/28792/1
https://rokovania.gov.sk/RVL/Material/28792/1
https://rokovania.gov.sk/RVL/Material/28792/1
https://rokovania.gov.sk/RVL/Resolution/21115
https://www.minv.sk/swift_data/source/rozvoj_obcianskej_spolocnosti/vyskum_neziskoveho_sektora_a_obcianskej_spolocnosti/2020/ANALYZA_NP%20VYSKUM_17.12.2020_FINAL.pdf
https://www.minv.sk/swift_data/source/rozvoj_obcianskej_spolocnosti/vyskum_neziskoveho_sektora_a_obcianskej_spolocnosti/2020/ANALYZA_NP%20VYSKUM_17.12.2020_FINAL.pdf
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počátku roku 2024, aby RVNNO mohla zprávu projednat v první polovině roku 2024 a následně začít 

pracovat na novém akčním plánu. Na počátku roku 2024 se také uskuteční setkání s dotačními pra-

covníky resortů. 

Co se týče realizace opatření, Akční plán obsahuje celkem 37 opatření, z nichž 23 bylo splněno 

částečně či je v plnění, 10 opatření bylo splněno a 4 opatření doposud splněna nebyla. Jedno z ne-

splněných opatření se týká pravidelného vyhodnocování činnosti RVNNO včetně činnosti jejích pra-

covních orgánů s cílem zefektivnit práci RVNNO a posílit její postavení. Doplnila, že v následujících 

týdnech proto budou členové VEU osloveni s prosbou o vyplnění dotazníku. Členům VEU byla také 

nabídnuta možnost účastnit se jednání Pracovní skupiny Strategie dne 23. listopadu (dle plánu prací 

na tento měsíc), kde bude řešen obsah monitorovací zprávy více do hloubky. Možnost připomínko-

vání zprávy, kterou členové VEU obdrželi v podkladech k jednání, je prodloužena do 26. listopadu. 

11) Různé 

P. Mička uvedl informace k setkání zástupců nevládního sektoru k výročí 20 let od vstupu Česka do 

Evropské unie, které je plánováno na 21. listopadu 2023 v 15:30, a které organizuje Kabinet ministra 

pro evropské záležitosti. Za VEU se setkání bude účastnit P. Trantina, do budoucna na další setkání 

bude zván sekretariát RVNNO a další 2-3 NNO aktivní v pracovních tělesech RVNNO. Další NNO 

si oslovuje organizátor přímo. Výročí 20 let má připomenout význam a přínosy členství ČR v Evrop-

ské unii a zvýšit povědomí o evropských otázkách napříč společností. Cílem schůzky bude navzájem 

sdílet informace o akcích a aktivitách plánovaných v souvislosti s tímto významným výročím a dis-

kutovat možnosti případné spolupráce.  

P. Trantina pozval členy k účasti na konferenci „Jak sdílet, prosazovat a chránit evropské a demo-

kratické hodnoty v době války“, která se uskuteční 4. prosince. 

R. Haken uvedl, že pro zástupce VEU a zástupce RVNNO v monitorovacích výborech a dalších 

platformách je zde možnost ve dnech 4. až 7. prosince navštívit Brusel a zmínil připravený program 

cesty. 

S. Pýchová na závěr uvedla, že další jednání VEU je plánováno na 15. ledna 2024 od 14:00 
a 11. března od 14:00. 

Úkoly: 
Oddělení sekretariátu RVNNO  

1. bude nadále sledovat ve spolupráci s I. Kuchyňkovou téma realokace a spolufinanco-
vání. 

2. zpracuje přehled odpovědí resortů k dotazu ohledně změn v aktualizaci NPO a pláno-
vaných zdrojích, které mají pokrýt vyčleněné aktivity. 

3. iniciuje diskusi se zástupci RVNNO v OPZ+ ohledně jejich zapojení v monitorovacím 
výboru, aby nedocházelo k duplicitám. 

4. nasdílí se členy VEU složení skupiny k desegregaci. 
5. rozešle členům VEU návrh usnesení k rozsudku D. H. členům VEU k úpravám. 
6. rozešle členům VEU otázky z dotazníku k RoL.  
7. v návaznosti na šetření zaměřeného na spolupráci RKS s NNO provede ve spolupráci 

se členy VEU šetření mezi zmíněnými NNO týkající se podoby a zhodnocení spolu-
práce a zjišťování kapacity NNO ke spolupráci. 
 

P. Trantina 
8. zkoordinuje agendu zapojení VEU do Evropského semestru, a to ve spolupráci s čes-

kou zástupkyní v EHSV Z. Brzobohatou a V. Klusákem z ÚV ČR. 
9. na další jednání VEU podá zprávu o setkání zástupců nevládního sektoru k výročí 

20 let od vstupu Česka do EU. 
 

 

https://vlada.gov.cz/cz/ppov/rnno/pracovni_skupina_strategie_2021-2030/pracovni-skupina-pro-tvorbu-strategie-vuci-nestatnim-neziskovym-organizacim-na-leta-2021---2030-182064/
https://vlada.gov.cz/cz/ppov/rnno/aktuality/plan-akci-na-mesic-listopad-2023-209655/
https://www.psp.cz/sqw/text/orig2.sqw?idd=239585
https://www.psp.cz/sqw/text/orig2.sqw?idd=239585
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P. Košťálová 
10. do konce letošního roku nasdílí Roční analýzu udržitelného růstu (ASGS) s výzvou pro 

zaslání stanovisek NNO, která budou promítnuta do rámcové pozice vlády k ASGS. 
11. v případě přípravy materiálu Národní program reforem zprostředkuje zapojení NNO do 

jeho přípravy. 
 
V. Klusák 

12. zašle 2. verzi Zprávy o realizaci Národního programu reforem ČR 2023 s označenými 
změnami provedenými v návaznosti na připomínky členů VEU. 

 
Členové VEU 

13. finalizují návrh usnesení k rozsudku D. H. 
14. zašlou vstupy k dotazníku pro potřeby PS Koheze 28+ do 6. prosince. 
15. do 26. listopadu zašlou připomínky k Monitorovací zprávě. 
16. se zapojí do hodnocení Evropského semestru, které provádí EHSV. 

 

Přílohy: 

1. PAQ k desegregaci z 18. 10. 2023 
2. Rozvoj principu partnerství při řízení fondů EU na Slovensku 

 
 
 

 
 
 

Mgr. Silvie Pýchová, Ph.D. 
předsedkyně Výboru pro Evropskou unii 

Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 


